



“BSE” Organized “Engineering Career Expo”

Under the patronage of His Highness Sheikh Mohammed bin Isa bin Mohammed Al Khalifa, Chairman of the Board of Directors of Tamkeen and Acting Chief Executive Officer, “BSE” organized “Engineering Career Expo” 2015 from 22 to 23 of February 2015 at the BSE headquarter in Juffair.

The exhibition won attention of the government and private school students. More than twenty thousand students, from public and private schools in Bahrain, visited the career expo.

It also attracted student parents to learn more about the engineering



disciplines offered by different universities. The expo also focused on the role of Bahrain Society of Engineers in supporting students and scholarship provided to needy ones.

Among the universities participated in the expo is Bahrain university, Bahrain Polytechnic. BSE intend to conduct this expo on regular basis in the future.

BSE organized the “2nd Bahrain International Corporate social Responsibility conference & exhibition 2015”

BSE participated in organizing the “2nd Bahrain International corporate social responsibility conference & exhibition 2015”, which was held from 9 to 11 Feb 2015 under the patronage of His Excellency the Minister of Energy Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza.

In his addressing speech to the conference, the president of BSE Eng. Masoud Al Hermi said: “social responsibility is always among important items on BSE’s agenda. This led to organizing this important conference to encourage various companies to continue its support and funding of many activities and events that support the community.

In his Opening Ceremony Speech, HE the Minister of Energy Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza stressed that social responsibility is a

collective and shared responsibility effort among all which must be well coordinated to achieve the corporate strategic objectives. He focused on the importance of shifting the companies from the

commercial and environmental approach to humanitarian roles involving new models of social responsibility. He also stressed the need to the distinct between commercial and charitable work.





Airports Arabia Conference's Marketing and Media Committee held its first meeting

The Marketing and Media committee for "Airports Arabia Conference" held its first meeting on Sunday 01 Feb 2015 under the chairmanship of eng. Mohamed Ali Alkhozaae to develop marketing and media plan for the conference.

"Conference of Arab airports," will be held in the Kingdom of Bahrain from 5 to 6 May 2015, under the



patronage of His Excellency the Minister of Communications and Transport Engineer Kamal bin Ahmed Mohammed.

During the meeting, outline marketing and media plan was

developed taking advantage of social media. In addition the committee has launched the conference website www.airportsarabia.com. The site was developed through a collaborative effort between the Union of Arab Engineers and the Bahrain Society of Engineers and the Ministry of Transportation.

BSE's Training Center Organized "Occupational Health & Safety Management" Workshop

Training Center in BSE organized "Occupational Health and Safety Management" workshop in the period of 15 Feb until 19 Feb 2015 at headquarters of the society. This workshop is the first event in the training center program in 2015.

The seminar was attended by 10 specialists in this field. To provide more training support to its members, BSE allocated two free seats for its members.



The workshop was conducted by Engineer Hussein Al-Gassab, who is specialized in

industrial management systems and occupational health and environmental safety, fire safety. He gained more than 12 years of experience in training and implementation of H&S management systems. He occupied several management positions in Alba over the last 21 years.

BSE Visit to "Al Madina Al Shamalia "AMAS"

BSE's General Activities Committee organized technical site visit to AMAS project on Saturday 7 Feb 2015. This is one of the major housing projects, currently under construction by the Ministry of Housing, which is among the highest government priority projects. The project is funded by Kuwait as part of GCC 's Marshal Support to Bahrain. AMAS is expected to accommodate 15,000 dwellings to provide housing for

90,000 residents. This city is one of the modern housing cities after Isa Town and Hamad Town and it is extremely important step in providing social housing for citizens.

Twenty engineers participated in this visit. A project briefing, that includes full details, was provided by project manager for this ambitious project.



Training Calendar March 2015

No.	Course Title	Duration	Tentative Date
1	Managing Shutdown Maintenance	3	15-17 March <i>Organized with "Gulf Society for Maintenance Professionals" GSMP</i>

الجمعية تنظم "معرض المهن الهندسية"

نظمت الجمعية معرض المهن الهندسية 2015 ، برعاية معالي الشيخ محمد بن عيسى بن محمد آل خليفة رئيس مجلس إدارة تمكين والقائم بأعمال الرئيس التنفيذي وذلك في الفترة من 22 إلى 23 فبراير 2015 بمقر الجمعية الكائن في منطقة الجفير

واستحوذ المعرض على اهتمام طلبة المدارس الثانوية العامة الحكومية والخاصة، إذ استقبل المعرض خلال اليومين الماضيين ما يقارب الألفي طالب وطالبة من 20 مدرسة حكومية وخاصة.

في حين استقطب المعرض في الفترة ما بعد الظهر أولياء الأمور اللذين حرصوا على الحضور والاستماع لشرح التخصصات الهندسية التي توفرها مختلف الجامعات، إلى جانب التعرف على ما تقدمه جمعية المهندسين البحرينية لطلبة الهندسة بمختلف تخصصاتها.



الذي تلعبه جمعية المهندسين البحرينية فيما يتعلق بدعم ومساندة كافة الطلبة، إذ سلطت الجمعية من خلال المعرض الضوء على التسهيلات التي توفرها وتقدمها للطلبة الراغبين بدراسة الهندسة في جامعة البحرين.

معرض المهن الهندسية ENGINEERING CAREER EXPO



وجاء المعرض في إطار تعريف طلبة المدارس الحكومية والخاصة بمهنة الهندسة وأبرز التخصصات فيها، إلى جانب الدور الريادي

الجمعية تشارك في تنظيم "مؤتمر ومعرض البحرين الدولي للمسؤولية المجتمعية للشركات"

شاركت الجمعية في تنظيم مؤتمر ومعرض البحرين الدولي للمسؤولية المجتمعية للشركات خلال الفترة من 9 إلى 11 فبراير 2015، برعاية سعادة وزير الطاقة الدكتور عبد الحسين بن علي ميرزا.

رئيس الجمعية المهندس مسعود الهرمي قال في افتتاح المؤتمر: "إن اهتمام الجمعية بجوانب المسؤولية الاجتماعية قد دفعها للمساهمة في تنظيم هذه الفعالية المهمة، التي تساهم إلى حد كبير في تشجيع الشركات المختلفة على الاستمرار في تقديم الدعم المطلوب والتمويل اللازم للعديد من الأنشطة والفعاليات التي تدعم المجتمع والتي قد لا يتحقق منها عائد مباشر بقدر ما هي ضمان لاستمرار الشركات في مجال الأعمال على المدى البعيد.

من جانبه أكد سعادة وزير الطاقة الدكتور عبد الحسين بن علي ميرزا عبر كلمته في حفل الافتتاح على أن المسؤولية الاجتماعية هي مسؤولية جماعية ومشاركة بين الجميع والتي يجب من خلالها تنسيق الجهود



من أجل الحصول على أعلى مراتب تحقيق الأهداف الاستراتيجية المتعلقة بهذا الخصوص، والتركيز على أهمية تحويل توجه الشركات من التوجه التجاري والبيئي إلى الأدوار الإنسانية باستحضار النماذج الجديدة للمسؤولية الاجتماعية للشركات والتميز بين الأعمال التجارية والخيرية.

إعلان هام إلى الأعضاء

من أجل تمكينك من استلام أخبار الجمعية وإعلاناتها عبر تطبيق الواتس آب، يرجى حفظ الرقم 32215274 في هاتفك وإرسال رسالة إلى الرقم نفسه على الواتس آب بطلب الإشتراك، مع ذكر اسمك.

يرجى تجاهل هذه الرسالة إذا سبق لك أن قمت بالتسجيل.



لجنة التسويق والإعلام لـ "مؤتمر المطارات العربية" تعقد اجتماعها الأول

عقدت لجنة التسويق والإعلام الخاصة بـ "مؤتمر المطارات العربية" اجتماعها الأول برئاسة المهندس محمد علي الخزاعي، بهدف وضع خطة تسويقية للمؤتمر المقرر أن ينطلق للمرة الأولى بمملكة البحرين في الفترة من 5 - 6 مايو 2015 تحت رعاية سعادة وزير الاتصالات والمواصلات المهندس كمال بن أحمد محمد، وذلك يوم أمس الأحد الموافق 1 فبراير 5102 بمقر جمعية المهندسين البحرينية.

وخلال الاجتماع تم وضع الخطوط العريضة للخطة التسويقية والإعلام داخل البحرين وذلك عن طريق الاستفادة من وسائل التواصل الاجتماعي بكافة أنواعها، بالإضافة إلى أن اللجنة قامت بتدشين موقع إلكتروني خاص بالمؤتمر www.airportsarabia.com.



"مركز التدريب" التابع للجمعية ينظم ورشة عمل "إدارة الصحة والسلامة المهنية"

الصحة المهنية والسلامة البيئية والحرائق والذي تتجاوز خبرته الـ 21 عاماً بدءاً من التدريب والتنفيذ وكان يعمل في عدة مناصب إدارية، كما عمل في شركة ألبا لمدة 21 عاماً

والسلامة المهنية، وعليه فأن المشاركين في الورشة تمكنوا من الحصول على فهم أكبر وأعمق لنظم إدارة السلامة المهنية، وتمكنوا كذلك من الاطلاع على العناصر الأساسية الفاعلة في نظام إدارة السلامة، والقدرة على مناقشة العمليات الرئيسية في كل عنصر من عناصر السلامة، بالإضافة إلى القدرة على قياس نظام إدارة السلامة وتحديد الثغرات المؤثرة في التحسن.

نظم مركز التدريب التابع للجمعية ورشة عمل "إدارة الصحة والسلامة المهنية"، من الفترة 15 إلى 18 فبراير 2015، في مقر الجمعية. وقد حضر الندوة عدد من المهتمين وذوي الاختصاص بلغ عددهم 10 أشخاص، كما وتم تخصيص مقعدين مجانيين لأعضاء الجمعية، وتعتبر هذه الورشة باكورة انطلاق برامج مركز التدريب التابع للجمعية للعام 2015.

وتأتي هذه الورشة بهدف تسليط الضوء على أهم القضايا التي تتعلق بإدارة الصحة

وحاضر في الندوة المهندس حسين القصاب، متخصص في الإدارة الصناعية وأنظمة أمن



عدد من منتسبي الجمعية يزورون "المدينة الشمالية"

ومدينة حمد وتشكل أهمية بالغة في توفير السكن الاجتماعي للمواطنين.

وتجدر الإشارة إلى أنه من المتوقع أن يصل عدد سكان هذه المدينة قرابة الـ 90 ألف نسمة ويصل عدد الوحدات التي سيتم إنشائها قرابة 15 ألف وحدة سكنية.



تعتبر هذه المدينة إحدى المدن الحديثة التي تقوم وزار الإسكان بإنشاءها بعد مدينة عيسى

نظمت لجنة الأنشطة العامة في الجمعية رحلة ميدانية إلى مشروع "المدينة الشمالية" يوم السبت الموافق 7 فبراير 2015. وتأتي الزيارة ضمن خطة البرامج التي اعتمدها اللجنة للعام 2015.

وقد شارك في الزيارة نحو 20 مهندساً ومهندسة، واستمع هؤلاء لشرح مفصل عن المشروع ومرافقه.

جدول الاجتماعات والأنشطة القادمة

الرقم	اليوم	التاريخ	الاجتماع	الوقت	المشاركين في الاجتماع/ المكان
1.	الثلاثاء	24.02.2015	الاجتماع الأول للجمعية العمومية	7:00 مساءً	قاعة المهندس هشام الشهابي
2.	الاثنين	09.03.2015	مؤتمر الحكومة الإلكترونية		حلبة البحرين الدولية فندق الرنيز كارلتون
	الثلاثاء	10.03.2015			
	الأربعاء	11.03.2015			
3.	الثلاثاء	17.03.2015	الاجتماع الثاني للجمعية العمومية	7:00 مساءً	قاعة المهندس هشام الشهابي
4.	الثلاثاء	31.03.2015	ندوة إدارة المخاطر تحت رعاية الدكتور عبدالحسين ميرزا وزير الطاقة		قاعة المهندس هشام الشهابي